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hoedanigheid naam 
aanwezig / 
verontschuldigd 

stem-
gerechtigd 

    
voorzitter Terryn Liesbeth aanwezig X 

Callens Luc aanwezig X 

Desmet Johan (P)   

Hautekiet Pol aanwezig X 
deskundigen 

Kerckhove Steve aanwezig  

Taelman Dave aanwezig X 
vertegenwoordigers 
handelaars/middenstand Van Leynseele Tattiana 

(P) 
  

Maes Jan aanwezig X 
vertegenwoordigers landbouwers 

Desmet Ann-Sophie (P)   

Bossuyt Jan aanwezig X 
vertegenwoordigers werkgevers 

De Mey Veerle (P)   

Verhaeghe Shirley verontschuldigd  

Locquet Johan (P) aanwezig X 

Herman Mia   
vertegenwoordigers werknemers 

Baert Luc (P)   

De Clercq Bart aanwezig X vertegenwoordigers 
natuurverenigingen Rombaut Stephanie (P)   

secretaris Monteyne Wim aanwezig  

    
afgevaardigde College van 
Burgemeester en Schepenen 

Vantieghem Lieven verontschuldigd  

afgevaardigde fractie CD&V Verbrugge Ruth aanwezig  

afgevaardigde fractie sp.a    

afgevaardigde fractie 
Gemeentebelangen 

   

afgevaardigde fractie N-VA Rogie Conny aanwezig  

 
 
Er waren 8 stemgerechtigde leden aanwezig op de vergadering. 
 
Agendapunten: 

1. Verwelkoming en praktische regelingen 
2. Aanvraag tot planologisch attest door bvba Panelco, Sint-Amandswijk 75, 8581 Avelgem 

(Kerkhove): bundelen adviezen, opmerkingen en bezwaren en formuleren advies 
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1. Verwelkoming en praktische regelingen 

De nieuwe voorzitter, Liesbeth Terryn, heet iedereen welkom en vraagt dat elk lid zich kort 
voorstelt zodat we elkaar leren kennen. 
 
Er wordt een ledenlijst doorgegeven met de vraag om de ontbrekende gegevens aan te vullen. 
Ook wordt een exemplaar van het huidige huishoudelijk reglement aan de leden overhandigd met 
de vraag om na te zien of er eventueel aanpassingen nodig zijn. Indien dit het geval is zal dit op 
een volgende vergadering geagendeerd, besproken en desgevallend goedgekeurd worden. 
 
De secretaris geeft kort uitleg over de werking en het doel van de gecoro. 

2. Aanvraag tot planologisch attest door bvba Panelco, Sint-Amandswijk 75, 

8581 Avelgem (Kerkhove): bundelen adviezen, opmerkingen en bezwaren en 

formuleren advies 

2.1. Toelichting 

Op 8 februari 2013 heeft bvba Panelco, gevestigd in de Sint-Amandswijk 75 te 8581 Avelgem 
(Kerkhove) een aanvraag tot planologisch attest ingediend bij de gedelegeerd planologisch 
ambtenaar van het Vlaams Gewest. 

Op 11 maart 2013 ontving het college van burgemeester en schepenen het volledige dossier nadat 
de gemeente aangeduid werd als bevoegde overheid. 

Er werd een openbaar onderzoek georganiseerd dat liep van 27 maart 2013 tot en met 25 april 
2013. Tijdens het openbaar onderzoek werd één bezwaarschrift ingediend dat ondertekend werd 
door 17 personen. 

Daarnaast werd ook het advies ontvangen van het departement Landbouw en Visserij, de provincie 
en de gewestelijk stedenbouwkundig ambtenaar. 

Met het indienen van een aanvraag tot planologisch attest wil het bedrijf een uitspraak bekomen 
van de bevoegde overheid of het bedrijf op de huidige locatie kan behouden blijven en zo ja, welke 
de verdere ontwikkelingsmogelijkheden zijn. 

Situering en behoeften van het bedrijf 

De bvba Panelco is een onderneming gespecialiseerd in de (kleine) renovatie en nieuwbouw van 
ruimtes voor de voedingsindustrie. De hoofdactiviteit bestaat in het produceren en op maat maken 
van polyester composietplaten, -deuren en stootplinten, de zogenaamde Beco-Panels. Het bedrijf 
heeft, naast de bedrijfsleider dhr. Van de Putte en zijn echtgenote, 5 FTE werknemers in dienst. 

De bedrijfsgebouwen aan de Sint-Amandswijk zijn dienstig voor de opslag van grondstoffen, het 
vervaardigen en op maat maken van de Beco-Panels alsook het stockeren van de afgewerkte 
producten. Ook de kantoren zijn er ondergebracht. Door plaatstekort werd tot voor kort een loods 
van 300m² in Oudenaarde gehuurd, maar deze voldeed ook niet meer qua grootte. Momenteel 
wordt een grotere opslagplaats in Kwaremont gehuurd, maar de eigenaar stelt dit pand te koop. De 
gehuurde loods wordt gebruikt voor het stockeren van grondstoffen en indien nodig afgewerkte 
producten. 

De omzet van het bedrijf ligt de laatste 4 jaar rond de 1 miljoen euro. Het bedrijf heeft nood aan 
voldoende opslag- en productiecapaciteit op één site om efficiënter te kunnen werken en haar 
huidige positie in de markt te kunnen blijven behouden. Het uitbreiden van de tewerkstelling is op 
termijn mogelijk. 

Het bedrijf voorziet op korte termijn een uitbreiding van de bestaande bedrijfsruimte met 
maximum 50%. Deze uitbreiding wordt voorzien aan de linkerkant. Vooraan worden 
parkeerplaatsen voor de werknemers, bedrijfsleiders en vertegenwoordigers voorzien. Links van de 
uitbreiding is er een doorgang naar achteraan de site en een 10m brede bufferstrook voorzien. 
Achteraan wordt een zone van 40m diep bij de bedrijfssite genomen. Deze zone bestaat uit een 
manoeuvreerruimte, een stockageruimte in open lucht en parkeerplaatsen (30m diep) en een 
bufferzone (10m diep). Ook aan de rechterkant komt een 6m brede groenbuffer. 
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Het bedrijf heeft geen langetermijnbehoeften en wil enkel de nodige rechtszekerheid bekomen. 

Vergunningstoestand van het bedrijf 

Het bestaande bedrijfsgebouw werd in 1982 vergund als “uitbreiden van een magazijn met 
werkplaats en burelen” voor de distributiezaak die op de hoek met de Brugstraat gelegen is. 

In de loop der jaren werd het bedrijfsgebouw in gebruik afgesplitst van de distributiezaak en werd 
er een volledig zelfstandige activiteit in ondergebracht en uitgeoefend. Het is niet duidelijk wanneer 
dit juist gebeurd is. Op de verdieping van het kantoorgedeelte vooraan werd een bedrijfswoning 
ingericht. Momenteel is er zelfs een alleenstaande ingeschreven die geen banden heeft met het 
bedrijf. Deze woongelegenheid is op zich niet vergund. 

In 2003 werd aan bvba BIP een milieuvergunning afgeleverd voor het exploiteren van een bedrijf 
voor het vervaardigen van kunststofpanelen. Deze milieuvergunning loopt nog tot 22 september 
2023. 

Mobiliteitsprofiel van het bedrijf 

Gemiddeld doet 1 vrachtwagen per dag het bedrijf aan voor de levering van grondstoffen. De rest 
van de mobiliteit wordt veroorzaakt door de bestelwagens van het bedrijf zelf waarmee de levering 
en plaatsing van de kunststofpanelen wordt verzorgd. 

Planologische context 

Het bedrijf is volgens het gewestplan Kortrijk voor een klein deel gelegen in woongebied (een 
strook van ±10m aan de rechterkant van de site) en voor het grootste deel gelegen in 
landschappelijk waardevol agrarisch gebied. 

In het provinciaal ruimtelijk structuurplan (PRS) staat er een specifiek beleidskader met 15 
evaluatiecriteria voor de ontwikkelingsmogelijkheden van bestaande bedrijven buiten 
bedrijventerreinen. In de motiveringsnota wordt elk evaluatiecriterium besproken. 

In het gemeentelijk ruimtelijk structuurplan (GRS) staat er eveneens een beleidskader voor 
zonevreemde bedrijven. In eerste instantie moet de juridische en planologische context afgetoetst 
worden en vervolgens zijn er een aantal ruimtelijke toetsingscriteria zodat het bedrijf in een 
bepaalde categorie kan ondergebracht worden. 

Deze categorieën zijn: 

- categorie 0: bedrijven die niet mogen uitbreiden 
- categorie 1: bedrijven die tot max. 10% kunnen uitbreiden, met beperkingen voor toekomstige 

activiteiten 
- categorie 2: bedrijven die tot max. 50% kunnen uitbreiden, met beperkingen voor toekomstige 

activiteiten 
- categorie 3: bedrijven die tot max. 50% kunnen uitbreiden, zonder beperkingen voor 

toekomstige activiteiten 
- categorie 4: bedrijven die meer dan 50% kunnen uitbreiden, met beperkingen voor 

toekomstige activiteiten 
- categorie 5: bedrijvan die meer dan 50% kunnen uitbreiden, zonder beperkingen voor 

toekomstige activiteiten 

Volgens de motiveringsnota zijn er voldoende argumenten om het bedrijf onder te brengen in 
categorie 2 of 3. 

Alternatievenonderzoek 

Er werden geen alternatieven of voorstellen voor herlokalisatie onderzocht. 

 

Het ingediende bezwaarschrift handelt over de ligging in agrarisch gebied, vlakbij een woonwijk en 
op korte afstand van natuurgebied. Er zijn ook vragen over de concrete invulling van de 
bufferzone, het belemmeren van het zicht en mogelijke lawaaihinder. Tot slot wordt gewezen op de 
aanwezigheid van 7 verroeste treinwagons die dienstig zijn als paardenstallen en die de nodige 
lawaaihinder met zich meebrengen. 

Het advies van het Departement Landbouw en Visserij is voorwaardelijk gunstig. Er moet 
voldoende waterbuffermogelijkheid op het terrein zelf voorzien worden en er wordt aangedrongen 
op een lange termijn visie en op het beperken van het ruimtegebruik. Ruimte die niet benut wordt 
door het bedrijf kan terug in landbouwgebruik gegeven worden. 
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Het advies van de deputatie van de provincie is gunstig wat betreft de bestendiging van het bedrijf 
op de huidige locatie, is voorwaardelijk gunstig wat betreft de uitbreidingsvraag op korte termijn 
en is gunstig wat betreft de uitbreidingsvraag op lange termijn (geen vraag). Het bedrijf kan 
maximaal ingedeeld worden in categorie 2 volgens het beleidskader terzake in het GRS. De 
mogelijkheden dienen hierop afgestemd te worden. Daarnaast moet ook de kwalitatieve 
landschappelijke inkleding op een adequate wijze verankerd worden. 

Het advies van de gewestelijke stedenbouwkundige ambtenaar is gunstig voor de korte 
termijnbehoeftes mits verdere evaluatie van de plaatsing van de rekken in openlucht. De behoeftes 
op lange termijn worden gunstig geadviseerd. Het bedrijf kan worden bestendigd op de bestaande 
bedrijfssite. 

2.2. Bespreking 

De vraag wordt gesteld hoe het bedrijfsgebouw destijds is kunnen vergund worden in agrarisch 
gebied. In die tijd gold een regeling dat bestaande bedrijven in woongebied tot maximaal 100% 
konden uitbreiden in agrarisch gebied. 

Iemand vraagt zich ook af hoe het zit met de eventuele opvolging binnen het bedrijf. Hier is geen 
zicht op, maar de vraag op zich is ook niet relevant bij deze aanvraag. 

Vooraan de site zou er vroeger ook een brandstofverdeelinstallatie gestaan hebben. Hierdoor kan 
er mogelijks grondverontreining zijn in de omgeving. We moeten er van uit gaan dat bij het 
stopzetten van deze pompinstallatie de nodige maatregelen werden getroffen en de ondergrondse 
brandstofreservoirs werden verwijderd of volgens de regels van de kunst werden gereinigd en 
opgespoten. Dit wordt verder nagevraagd en opgevolgd door de milieudienst van de gemeente. In 
de milieuvergunning werd alvast een brandstofverdeelinstallatie vergund. 

De commissie vraagt zich af of er niet onmiddellijk kan opgetreden worden tegen de illegaal 
geplaatste terreinwagons. 

2.3. Beraadslaging 

De volgende 8 personen waren nog aanwezig voor de beraadslaging over het advies omtrent de 
aanvraag tot planologisch attest: 
Terryn Liesbeth, Callens Luc, Hautekiet Pol, Taelman Dave, Maes Jan, Bossuyt Jan, Locquet Johan, 
De Clercq Bart en secretaris Monteyne Wim. 
 
Bij de beraadslaging werden de ingekomen bezwaren en adviezen een voor een besproken. 

Bezwaarschrift ingediend door 17 personen 

• De uitbreiding wordt gedeeltelijk gerealiseerd in agrarisch gebied. 

De procedure van aanvraag tot planologisch attest is nu net bedoeld voor die bedrijven die zich 
reeds in agrarisch gebied bevinden en die op die manier aan de overheid willen vragen of het 
bedrijf op die plaats kan blijven bestaan en of het bedrijf daar nog ontwikkelingsmogelijkheden 
heeft. 

Er kan aan toegevoegd worden dat de percelen die in eigendom zijn van de NV VDK, die haar 
akkoord heeft gegeven aan bvba Panelco om een planologisch attest aan te vragen, momenteel al 
niet meer in agrarisch gebruik zijn. 

• Het gebouw is gelegen vlakbij een sociale woonwijk en op slechts 800m van natuurgebied. 

Als er een (gedeeltelijk) positief planologisch attest zal worden afgeleverd moet er hoe dan ook 
voldoende aandacht zijn voor de relatie met de voorgelegen woonwijk. De zone vooraan kan 
zodanig ingericht worden dat de activiteit in die zone tot het minimum beperkt wordt. Zo kan 
overwogen worden om de parkeerplaatsen voor personeel volledig achteraan te voorzien. 

Het project waar naar verwezen wordt ligt op voldoende afstand van de site van de aanvraag. De 
eventuele uitbeiding van de bedrijfsgebouwen heeft geen directe invloed op het nabijgelegen 
natuurgebied. 

• Hoe wordt de bufferzone gerealiseerd? 

De concrete realisatie van de bufferzone is in deze fase van de aanvraag nog niet aan de orde. De 
commissie is wel van oordeel dat de bufferzone in eerste instantie moet ontworpen worden in 
functie van de landschappelijke integratie en met aandacht voor de omwonenden. 
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• Ongerust over belemmering van het zicht. 

Het zicht dat de bewoners aan de overkant van de straat hebben op het agrarisch gebied en het 
achtergelegen natuurgebied is in deze niet echt relevant. 

Wel stelt de commissie zich vragen over de noodzaak tot het plaatsen van stellingen achteraan de 
site. Om de hinder voor de bewoners langs de Brugstraat te beperken is een plaatsing tegen de 
achtergevel van de bedrijfsgebouwen wellicht een betere optie. Op die manier kan ook een iets 
hogere stellinghoogte beter aanvaard worden. 

• Lawaaihinder door heen-en-weer rijden van vrachtwagens. 

Door het concentreren van alle activiteit op één bedrijfssite is de commissie van oordeel dat het 
aantal vervoerbewegingen op de site zelf zal verminderen. De bewegingen tussen de site in 
Kerkhove en de huidige opslagplaats in Kwaremont zullen hoe dan ook wegvallen. 

In de motiveringsnota is sprake van één vrachtwagen per dag voor de levering van grondstoffen. 
In deze omgeving is dit een aanvaardbaar aantal. Er moet wel geopteerd worden om het laden en 
lossen zoveel als mogelijk binnen de gebouwen te laten gebeuren. 

• Aanwezigheid van 7 verroeste treinwagons dienstig als paardenstallen. 

De commissie onderschrijft de mogelijke lawaaihinder door het gebruik van de treinwagons als 
paardenstallen en vindt dat deze hier niet op hun plaats staan. De commissie stelt voor dat de 
gemeente onmiddellijk actie onderneemt om de treinwagons te laten wegnemen en niet wacht op 
een uitspraak in dit dossier. 

Advies Departement Landbouw en Visserij 

Het advies van het Departement Landbouw en Visserij is voorwaardelijk gunstig. 

• Compact en zuinig ruimtegebruik 

De commissie onderschrijft het streven naar compact en zuinig ruimtegebruik. Het moet volgens 
de commissie mogelijk zijn om de zone achteraan de gebouwen in diepte te beperken. 

Er is sprake van één vrachtwagen per dag die grondstoffen aanlevert. Men vraagt zich af of er dan 
wel degelijk nood is aan een dergelijke grote manoeuvreerruimte achteraan. 

Voor de commissie zijn de groenbuffers links en achteraan niet noodzakelijk te breed. Enkel als kan 
aangetoond worden dat op een kleinere breedte een zelfde landschappelijke integratie kan 
bekomen worden kan een smallere groenbuffer overwogen worden. 

• Ontbreken langetermijnvisie 

In de aanvraag wordt duidelijk gesteld dat er geen langetermijnbehoeften zijn en dat het bedrijf 
met de gevraagde uitbreiding op korte termijn enkel haar positie in de markt wil handhaven. Dit 
volstaat op zich. Het niet verder willen uitbreiden dan nodig is ook een langetermijnvisie. 

• Voldoende waterbuffering 

Een eventuele aanvraag tot stedenbouwkundige vergunning zal hoe dan ook moeten voldoen aan 
de verordening hemelwater. De commissie vraagt hierbij voldoende aandacht voor het gebruik van 
waterdoorlatende materialen en het beperken van de inhoud van de hemelwaterputten in functie 
van het reële hergebruik ervan. De rest van het opgevangen hemelwater wordt bij voorkeur via 
infiltratie en/of vertraagde afvoer afgevoerd. 

Advies deputatie West-Vlaanderen 

Het advies van de deputatie van de provincie is voorwaardelijk gunstig voor de behoefte op korte 
termijn. 

• Bedrijf reeds getoetst in het kader van het sectoraal BPA zonevreemde bedrijven in 2000. Toen 

ondergebracht in categorie 0, wat betekende dat een uitbreiding niet aangewezen was. 

Bij de afweging in 2000 werd een viertal ruimtelijke bedrijfskenmerken afgewogen alsook een 14-
tal karakteristieken van de bedrijvigheid. Het bedrijf scoorde slechts op het criterium 
‘landschappelijk goed ingekleed’ en ‘recente bouwvergunningen’ negatief. Er was op dat moment 
inderdaad geen landschappelijke inkleding van het bedrijf en er waren ook geen recente 
bouwvergunningen afgeleverd. 

De commissie vindt het vreemd dat de uiteindelijke evaluatie destijds geleid heeft tot het 
onderbrengen in categorie 0 en is van oordeel dat een nieuwe evaluatie na 13 jaar op basis van het 
beleidskader in het GRS moet mogelijk zijn. 
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Er wordt namelijk gesteld dat er geen uitbreiding van de activiteiten zal gebeuren (enkel een 
optimalisatie) en er wordt nu wel een landschappelijke inkleding voorzien in de vorm van de 
groenbuffers. 

Een indeling van het bedrijf in maximaal categorie 2 is voor de commissie aanvaardbaar. 

• Mogelijkheden tot herlokalisatie onvoldoende uitgewerkt. 

Voor zover de commissie kan oordelen zijn er op het grondgebied van de gemeente Avelgem geen 
valabele alternatieven tot herlokalisatie. 

De commissie acht het niet nodig om verder onderzoek te doen naar herlokalisatiemogelijkheden. 

• Nood aan landschappelijke inkleding 

Het spreekt voor zich dat er nood is aan een goede landschappelijke inkleding van het bedrijf, los 
van eventuele uitbreidingen. 

Er zal moeten voldoende aandacht geschonken worden aan de concrete inrichting van de 
groenbuffers. Een adequate verankering in de bijkomende voorwaarden van een gebeurlijk positief 
planologisch attest en later in de stedenbouwkundige voorschriften van het RUP is noodzakelijk. 

Advies gewestelijk stedenbouwkundig ambtenaar 

Het advies van de gewestelijk stedenbouwkundig ambtenaar is voorwaardelijk gunstig voor de 
behoefte op korte termijn. 

• Eventueel andere plaats voor rekken in open lucht 

Zoals reeds hierboven aangehaald stelt de commissie zich vragen over de noodzaak tot het 
plaatsen van stellingen achteraan de site. Om de hinder voor de bewoners langs de Brugstraat te 
beperken is een plaatsing tegen de achtergevel van de bedrijfsgebouwen wellicht een betere optie. 
Op die manier kan ook een iets hogere stellinghoogte beter aanvaard worden. 

2.4. Stemming 

De voorzitter bemerkt de unanimiteit van de leden, waardoor er geen hoofdelijke stemming 
gehouden wordt. 

2.5. Advies gemeentelijke commissie voor ruimtelijke ordening 

De gemeentelijke commissie voor ruimtelijke ordening neemt kennis van de aanvraag tot 
planologisch attest voor bvba Panelco, Sint-Amandswijk 75, 8581 Avelgem (Kerkhove). 

De gemeentelijke commissie voor ruimtelijke ordening geeft een positief advies omtrent het 
behoud van het bedrijf op de bestaande site, geeft een positief advies omtrent de behoeften op 
korte termijn en geeft een positief advies omtrent de behoeften op lange termijn (geen). 

De motivering om te komen tot dit advies zit vervat in de beraadslaging van dit agendapunt. 

Er wordt gevraagd om zo veel als mogelijk rekening te houden met de aangehaalde punten tijdens 
de beraadslaging. 

Verder stelt de commissie voor dat de gemeente onmiddellijk actie onderneemt om de treinwagons 
op de site te laten wegnemen en niet wacht op een uitspraak in dit dossier. Minstens moet dit als 
een bijkomende voorwaarde aan een gebeurlijk positief planologisch attest opgelegd worden. 

 
 
Opgemaakt door: 
Wim Monteyne 
secretaris gemeentelijke commissie voor ruimtelijke ordening 
op 25 juli 2013 

 
 
de secretaris de voorzitter 
Wim Monteyne Liesbeth Terryn 


